
Protokół Nr VI/15 

z VI zwyczajnej sesji Rady Gminy Grabowo odbytej w dniu 31 sierpnia 2015 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. 

 

Początek posiedzenia - godzina 10.00, zakończenie - godzina 14.17. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy p. Mirosława Pogorzelska, protokołowała 

p. Anna Świrydowicz. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu). 

Goście i Sołtysi zaproszeni na sesję - według załączonych list obecności (listy obecności stanowią 

załączniki nr 2 i 3 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. p. Andrzej Piętka –Wójt Gminy, 

2. p. Marek Cwalina - Z-ca Wójta Gminy, 

3. p. Edyta Mosakowska - Skarbnik Gminy, 

4. p. Alina Turowska - Sekretarz  Gminy, 

5. p. Izabela Konopka – Podinspektor. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy i realizacji uchwał Rady Gminy za II kwartał 2015 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Zapobiegania Narkomanii za 2014 rok. 

5. Informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 r. 

6. Podjęcie uchwał w następujących sprawach. 

a) regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Grabowo; 

b) powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników; 

c) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników; 

d) przyjęcia apelu do Państwa Posłów i Senatorów Rzeczypospolitej Polskiej; 

e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kolneńskiemu na dofinansowanie przebudowy 

drogi powiatowej Nr 1862B Grabowo - Konopki Monety do drogi Nr 61. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2015 rok. 

8. Zapytania, wolne wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

P r z e b i e g  o b r a d :  

 Ad. 1. VI zwyczajną sesję Rady Gminy Grabowo otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy - 

p. Mirosława Pogorzelska, która powitała osoby przybyłe na posiedzenie oraz na podstawie listy 

obecności radnych (obecnych 13 radnych) stwierdziła prawomocność do podejmowania uchwał. 

Przewodnicząca Rady przekazała dalsze prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady p. 

Januszowi Wiśniewskiemu, który przedstawił radnym proponowany porządek obrad. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do proponowanego porządku dziennego obrad. 

Proponowany porządek dzienny został przyjęty w przedstawionym brzmieniu. 



 Ad. 2. Wiceprzewodniczący RG poinformował zebranych, że protokół z poprzedniej sesji 

był dostępny do wglądu w pokoju obsługi rady oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Grabowo.  

 

Protokół z V sesji jednogłośnie został przyjęty przez Radę Gminy w zapisanym brzmieniu. 

 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 13 

radnych, za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji w zapisanym brzmieniu głosowało 13 

radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ze względu na zbiegający się termin sesji Powiatu Kolneńskiego, Wiceprzewodniczący Rady 

udzielił głosu Staroście Powiatu Kolneńskiego - p. Stanisławowi Wiszowatemu. 

Starosta poinformował, iż zakończyła działalność szkoła średnia w Grabowie z uwagi na brak 

zainteresowania absolwentów gimnazjum profilem nauczania. Stwierdził, że część majątku 

likwidowanej szkoły zostanie przekazana Zespołowi Szkół w Grabowie. 

Starosta poinformował, że podejmowane są liczne inwestycje poprawy stanu dróg powiatowych, 

między innymi droga Konopki Monety – Zabiele oraz Wiszowate –Skroda Mała, gdzie przyjęto 

wspólne zadanie przez Powiat i gminy Grabowo i Stawiski. Mówił o tym, że ze względu na bardzo 

ciężki obecnie tabor drogowy, drogi muszą być wykonane na dobrym podkładzie i z dobrą 

nawierzchnią, aby mogły służyć przez wiele lat. Stwierdził, że w ramach współpracy łatwiej 

pozyskać środki z różnych programów na przebudowę dróg powiatowych łączących sąsiednie 

gminy. Każda jednostka będzie miała swoją pulę środków na dofinansowanie w ramach PROW.  

Z programu PROW dofinansowanie modernizacji dróg wynosi 63 % poniesionych kosztów.  

W trakcie wystąpienia Starosty przybyli radni: p. Marek Zielonka i p. Rafał Sierzputowski i 

od tego momentu stan radnych uczestniczących w obradach wynosił – 15 osób. 

Starosta nawiązał również do problemu suszy w rolnictwie i mówił o podejmowanych przez 

samorządy działaniach na rzecz oszacowania szkód spowodowanych długotrwałą suszą. 

W nawiązaniu do ostatniej wypowiedzi Starosty głos zabrał Wójt Gminy p. Andrzej Piętka, który 

poinformował, iż jako jedyna gmina w powiecie już w dniu 8 lipca br. wystąpiliśmy z pismem do 

Wojewody Podlaskiego o objęcie gminy Grabowo klęską suszy. Powołana została Komisja ds. 

szacowania strat, która w miesiącu lipcu przyjęła ok. 400 wniosków i dokonała oszacowania strat 

na łąkach, pastwiskach i zbożach. Obecnie kontynuowane są szacowania strat ziemniaków, 

kukurydzy i III pokosu traw. 

Z uwagi na termin sesji Powiatu Pan Starosta podziękował Radzie za zaproszenie na sesję i opuścił 

obrady. 

 Ad. 3.  Wójt Gminy Grabowo przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy i realizacji uchwał 

za II kwartał 2015 r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

 Ad. 4. Wiceprzewodniczący Rady poprosił Sekretarz Gminy p. Alinę Turowską, wcześniej 

przewodniczącą Komisji, o przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zapobiegania Narkomanii za 2014 rok (sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

  

Radni nie wnieśli żadnych uwag do przedstawionego sprawozdania.  

 

Ad. 5. Informację z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 r. 

zaprezentowała Skarbnik Gminy p. Edyta Mosakowska (załącznik nr 6 do protokołu). 

Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków merytorycznych w przedmiocie informacji. 

 Ad. 6a. Projekt uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Grabowo przedstawiła p. Izabela Konopka. (projekt uchwały 

stanowi załącznik Nr 7 do protokołu). 

Po przedstawieniu projektu głos zabrali: 



- radny p. Marek Zielonka, który wyraził osobistą opinię w temacie  wysokości dodatku za 

wychowawstwo, że dyrektorzy szkół ze względu na bardzo niskie dodatki za wychowawstwo będą 

mieli problem z jego przydzieleniem nauczycielom. Zakres obowiązków wychowawcy jest coraz 

większy a nie adekwatne wynagrodzenie za te czynności. 

- Prezes ZNP w Grabowie p. Dorota Wróblewska, która podzieliła opinię przedmówcy i stwierdziła, 

że takaż opinia wyrażona została przez Zarząd. 

- p. Bagińska Hanna (Sołtys), pełniąca funkcję pedagoga szkolnego stwierdziła, że wbrew 

powszechnie panującej opinii, praca nauczyciela to nie tylko etatowe 18 godzin tygodniowo. Praca 

nauczyciela to także przygotowanie lekcji, sprawdzianów, sprawdzanie zeszytów, klasówek, opieka 

na wycieczkach, prowadzenie zajęć pozalekcyjnych, itp. 

- p. Marek Zielonka stwierdził, że w Europie jesteśmy drugą grupą nauczycieli najdłużej 

pracujących. 

Wniosków merytorycznych do projektu nie wniesiono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka 

przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w opinii do projektu uchwały (opinia Nr 5/23/15 stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Grabowo (uchwała nr VI/30/15 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 8 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw. Wstrzymało się od głosowania 7 radnych. 

 Ad. 6b. Inspektor Anna Świrydowicz poinformowała, że dla gminy Grabowo Prezes Sądu 

Okręgowego w Łomży przyznał 1 miejsce na ławnika Sądu Rejonowego w Łomży. W terminie do 

30 czerwca br. wpłynęło 1 zgłoszenie kandydata na ławnika. W związku z obowiązującą procedurą 

powoływania ławników sądów powszechnych przedstawiła projekt uchwały w sprawie powołania 

Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników (projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu).   

Po odczytaniu projektu, spośród grona radnych, powołani zostali do Zespołu: p. Jadwiga Milewska 

jako przewodnicząca Zespołu, p. Rafał Sierzputowski - sekretarz oraz p. Małgorzata Konopko – 

członek. Wskazane osoby wyraziły zgodę na pracę w Zespole. 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji o 

projekcie powyższej uchwały (opinia Nr 5/24/15 stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie powołania Zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników (Uchwała Nr VI/31/15 stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i  3 radnych wstrzymało się od głosowania. 

 Ad. 6c. Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników przedstawiła p. Anna Świrydowicz (projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu).  

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej przedstawił opinię Komisji o projekcie 

powyższej uchwały (opinia Nr 5/25/15 stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 



 W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zasięgnięcia 

od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników (Uchwała Nr 

VI/32/15 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

 Ad. 6d. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Państwa Posłów i Senatorów 

Rzeczypospolitej Polskiej przedłożył Wójt Gminy  informując radnych, iż planowane są zmiany w 

ustawie Prawo wodne, które nakładają nowe obowiązki na samorządy gminne i obciążają 

dodatkowo budżet gminy. Wyrazem niezadowolenia gmin z proponowanych zmian jest apel 

skierowany do Posłów i Senatorów (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji Gospodarczej i Finansów o projekcie powyższej 

uchwały (opinia Nr 5/26/15 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

apelu do Państwa Posłów i Senatorów Rzeczypospolitej Polskiej (Uchwała Nr VI/33/15 stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 6e. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kolneńskiemu 

na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej Nr 1862B Grabowo - Konopki Monety do drogi 

Nr 61 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej przedstawił opinię Komisji o projekcie 

powyższej uchwały (opinia Nr 5/27/15 stanowi załącznik nr 20 do protokołu). 

Wniosków merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Kolneńskiemu na dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej 

Nr 1862B Grabowo - Konopki Monety do drogi Nr 61 (Uchwała Nr VI/34/15 stanowi załącznik nr 

21 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących 

przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2015 rok przedstawiła 

Skarbnik Gminy - p. Edyta Mosakowska (projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

Szczegóły zmian omówił P. Wójt. Powiedział, iż wniesiono autopoprawkę polegającą na zwiększe-

niu wydatków na inwestycje dotyczące przebudowy dróg gminnych. Stwierdził, że istnieje duża 

szansa pozyskania jeszcze w tym roku środków zewnętrznych na przebudowę 2 dróg gminnych. Do 

przyjęcia zadania inwestycyjnego – wykonania niezbędnej dokumentacji - przedstawił następujące 

propozycje dróg: 

1. Odcinek ok. 400 m przy mostku w Konopkach Białystok; 

2. Grabowo – Konopki Monety /przy młynie/; 

3. Chełchy – Brzeźnio; 

4. Kurkowo – Rosochate; 

5. Przyborowo- „Przechowo”; 

6. Bagińskie /przez część wsi/. 

Radny p. Marek Zielonka zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej o zwolnienie z dalszej części 

obrad ze względu obowiązki związane z rozpoczynającym się rokiem szkolnym.  

Od tego momentu stan obecnych radnych wynosił 14. 



Wiceprzewodniczący Rady otworzył dyskusję w sprawie przyjęcia spośród przedstawionej 

propozycji -dwóch dróg do realizacji zaplanowanego zadania inwestycyjnego. 

W wyniku dyskusji radni zgłosili formalne wnioski: 

1. Radna p. Jadwiga Milewska zgłosiła drogi: odcinek Konopki Białystok  i Grabowo – 

Konopki Monety; 

2. Radny p. Henryk Brzózka – Grabowo - Konopki Monety i Chełchy – Brzeźnio; 

3. Radny Kazimierz Górski – stwierdził, że należy wziąć pod uwagę drogi, którymi jeżdżą 

autobusy szkolne; 

4. Radna p. Ewa Szwedo – Bagińskie i odcinek Konopki Białystok. 

Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie jako pierwszy wniosek p. Milewskiej Jadwigi, który 

został przyjęty większością głosów. 

Na stan 15 radnych, w tym etapie sesji uczestniczyło 14 radnych. W głosowaniu jawnym spośród 

obecnych 14 radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 radnych; głosujących przeciw 

nie było i 1 osoba wstrzymała się od głosowania. 

Żadnych innych wniosków i zapytań nie było. 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. Marek Zielonka przedstawił opinię Komisji o 

projekcie powyższej uchwały (opinia Nr 5/28/15 stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Przedstawiony projekt uchwały, po dokonaniu wyboru dróg, poddano głosowaniu. 

 W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Grabowo na 2015 rok (Uchwała Nr VI/35/15 stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 14 

radnych, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych; głosujących przeciw i 

wstrzymujących się od głosowania – nie było. 

Ad. 8. W tym punkcie obrad poruszono następujące sprawy: 

I. Głos zabrał Dyrektor Zarządu Dróg Publicznych w Kolnie – p. Grzegorz Chiliński, który 

poinformował, że w sprawie dotyczącej przebudowy drogi Konopki Monety –Zabiele dokonano 

wytyczenia drogi i wykupienia koniecznych gruntów.  

W kwestii drogi Wiszowate - Skroda Wielka są duże szanse na uzyskanie środków na przebudowę 

drogi. 

Skierowano szereg pytań dotyczących dróg:  

1. Radny Zielonka Marek – Jaka jest wysokość kosztów kwalifikowanych przy budowie drogi 

Konopki Monety – Zabiele? Dlaczego przy drodze powiatowej Marki – Brzeźnio wycięto w 

pień wszystkie  drzewa? 

2. Sołtys Krystyna Bzura – proszę wyczyścić z krzaków skrzyżowanie dróg Grabowo-Kolno i 

Stawiski-Kolno, gdyż istnieje tam duże zagrożenie. 

3. Sołtys Katarzyna Wiśniewska – Czy pas drogowy ma ustaloną szerokość? 

Udzielając odpowiedzi na powyższe pytania p. Dyrektor poinformował, że: 

- przy drogach  dofinansowanie wynosi 63 % kosztów kwalifikowanych;  

- firma, która czyściła pasy drogowe wykonywała te czynności nieodpłatnie – w zamian za 

uzyskane zrębki; 

- skrzyżowanie wymienionych dróg to skrzyżowanie drogi powiatowej z wojewódzką i już 

dwukrotnie oczyszczane było z krzaków; 

- pas drogowy może być różnej szerokości nawet na krótkim odcinku drogi. 

 



 

II. W dalszej części posiedzenia Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Janusz Wiśniewski 

odczytał: 

1. List – podziękowanie  za udział w Dożynkach Powiatowo-Gminnych w Czerwonem, 

2. Dwa pisma z prośbą o udzielenie pomocy finansowej dla: 

1) Gminnego Klubu Sportowego w Stawiskach, 

2) Polskiego Związku Niewidomych – Koło w Kolnie oraz 

3. Pismo Komendy Powiatowej Policji w Kolnie dotyczące rozważenia przyjęcia przez radę 

gminy regulaminu obiektu (terenu) lub imprezy masowej jako aktu prawa miejscowego 

regulującego zasady zachowania się w obiektach będących własnością  gminy, w których 

przeprowadzane są imprezy masowe. 

Ad. 1. W odniesieniu do prośby Klubu Sportowego w Stawiskach, z uwagi, że trenują w nim 

również dzieci z Grabowa,   p. Wójt zaproponował zakupienie  sprzętu sportowego - kilku piłek 

nożnych, na co radni wyrazili zgodę. 

Ad. 2. Obecny stan finansów gminy nie pozwala na sponsorowanie różnych organizacji i 

związków. 

III. Radna p. Ewa Szwedo – kto odpowiadał za odbiór boiska przy szkole w Grabowie? 

p. Wójt: W sprawie boiska poczyniono stosowne kroki o naprawę gwarancyjną z zabezpieczenia 

wykonania inwestycji. 

IV. Radna Małgorzata Konopko – czy w szkole w Surałach pozostaje ten sam kierowca do 

dowozu dzieci? Wyraziła pozytywną opinię dotyczącą kierowcy i zasugerowała, aby anonim nie 

był rozpatrywany. 

Ad. 9. Z uwagi na wyczerpanie ustalonego porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy p. 

Mirosława Pogorzelska zamknęła VI sesję Rady Gminy Grabowo. 

 

Protokołowała:       Przewodniczący Rady Gminy 

Anna Świrydowicz 

                  Mirosława Pogorzelska 

        

         


